

Aynı ve Nakdi Yemek Yardımı

Aynı ve Nakdi Yemek Yardımı ile ilgili ayrıntılı bilgiye bu dokümandan ulaşılır:

09.11.2022 tarihli Resmî Gazete 'de yayımlanan ve 01.12.2022 tarihinde yürürlüğe giren "Gelir Vergisi Kanunu ile Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun" ile düzenlenen ve istisna sağlayan 7420 sayılı Kanunun 2. Maddesi ile SGK Genelgeleriyle yapılan düzenlemelerle ilgili açıklamalarımıza bu dokümanda yer verilmiştir.

1.Kapsam

Yapılan düzenlemeler neticesinde aynı ve nakdi yemek yardımlarında gelir vergisi vergisinde günlük 51 TL istisna, SGK açısından ise günlük brüt asgari ücretin %23,65 oranında (günlük 51,01 TL) istisna sağlanmıştır. Damga vergisinde ise gelir vergisiyle aynı olacak şekilde günlük 51 TL istisna edilmiştir. Yeni düzenlemeler sonucunda aynı ve nakdi yemek yardımı hesaplama yöntemi aynı şekilde yapılacaktır. Söz konusu düzenlemeler Aralık 2022 döneminden itibaren geçerli olup, önceki dönemlere ait hesaplamalar eski yöntem ile yapılır.

2.Yemek Yardımı Hesaplama Yöntemi;

Aynı ve nakdi yemek yardımı hesaplama detaylarına örnekler üzerinden yer verilmiştir.

Örnekler:

Örnek 1: Ücretli A'ya günlük 60 TL tutarında Aralık 2022 döneminde aynı/nakdi yemek yardımı yapılmaktadır. Çalışanın Aralık 2022 dönemine ait 10 günlük çalışması bulunmaktadır. Yemek yardımının net tutarı ile SGK, gelir vergisi ve damga vergisi istisna bedeli ne kadardır?

$60 \times 10 = 600$ TL Brüt Yemek Yardımı Hesaplama;

SGK açısından: Yemek Yardımının SGK'dan muaf oranı günlük asgari ücretin %23,65 'i yani 51,01 TL, puantajda günlük verilen yemek yardımı ise 60 TL olduğundan SGK istisnası hesaplanacak ve puantajda bu tutar kadar prime esas kazançtan istisna edilecektir.

$51,01 \times 10 = 510,10$ TL (10 günlük istisna tutarı)

$600 - 510,10 = 89,90$ TL (SGK kesintisi)
Gelir Vergisi ve Damga Vergisi açısından: Yemek Yardımının gelir vergisinden muaf tutarı günlük 51 TL, puantajda günlük verilen yemek yardımı ise 60 TL olduğundan gelir vergisi ile damga vergisi istisnası hesaplanacak ve puantajda bu tutar kadar gelir vergisi ve damga vergisinden istisna edilecektir.

Yemek Yardımı İstisnası: $51 \times 10 = 510$ TL

Gelir Vergisi Matrahı: $600 - 13,49 - 510 = 76,51$ TL

Gelir Vergisi Tutarı: $76,51 \times 0,15 = 11,48$ TL

Damga Vergisi Matrahı: $600 - 510 = 90$ TL

Damga Vergisi Tutarı: $90 \times 0,00759 = 0,68$ TL

Yasal Kesintiler Toplamı: $13,49 + 11,48 + 0,68 = 25,65$ TL

Net Yemek Yardımı: $600 - 25,65 = 574,35$ TL'dir.

Örnek 2: Ücretli B'ye günlük 75 TL tutarında Aralık 2022 döneminde aynı/nakdi yemek yardımı yapılmaktadır. Çalışanın Aralık 2022 dönemine ait 24 gün normal mesaisi 6 günlük hafta tatili bulunmaktadır. Yemek yardımının net tutarı ile SGK ve gelir vergisi istisna bedeli ne kadardır?

$75 \times 24 = 1.800$ TL Brüt Yemek Yardımı Hesaplama;

2-01.12.2022 tarihli parametre seçilir, açılan pencerede Diğer tabında "**Aralık 2022 Güncellemesi: Evet**" seçilir ve kaydedilir.

Kanun Parametreleri

Başlangıç Tarihi	Bitiş Tarihi
01.01.2018	30.06.2018
01.07.2018	31.12.2018
01.01.2019	31.12.2019
01.01.2020	31.12.2021
01.01.2022	30.06.2022
01.07.2022	30.11.2022
01.12.2022	

Kanun Parametreleri

Görev/Kadro ve Diğer Göstergeler (657) Yan Ödeme Tablosu (657)
 Gelir Vergisi SGK Matrah ve Oranları Aylık Göstergeler (657) 657 Sayılı Kanun/Emekli Sandığı
 Kıdem/İhbar Tazminatları Tabloları Diğer

Parametreler

16 Yaşından Büyüklük İçin Asgari Ücret 6.471,00

16 Yaşından Küçüklük İçin Asgari Ücret 6.471,00

Damga Vergisi Oranı (Binde) 7,59

Tasarrufu Teşvik Fonu İşçi Yüzdesi 2

Tasarrufu Teşvik Fonu İşveren Yüzdesi 3

Muafiyetlere Esas Çocuk Sayısı (Vergi) 0

Muafiyetlere Esas Çocuk Sayısı (SGK) 0

Savunma Sanayi Destekleme Fonu Yüzdesi 0

Vergi İadesi Yüzdesi 35

Vergi İadesi Damga Vergisi Oranı (Binde) 0

Yuvarlama Tabanı 0

Yuvarlama Şekli Yapılmayacak

Bir. Emek. Kontrol Oranı (Yüzde) 15

Şah. Sig. Kontrol Oranı (Yüzde) 15

Puantörde Gün Bilgisi Hesapla Evet

İlave Ağı Başlangıç Yılı / Ay 0 0

Uçuş Gör. Gelir Vergisi İnd. Oranı (Yüzde) 0

Uçuş Gör. Damga Ver. İnd. Oranı (Yüzde) 0

Asgari Ücret Gelir Vergisi Muafiyeti Evet

Asgari Ücret Damga Vergisi Muafiyeti Evet

Emekli Personelde Yuvarlama Yapılsın Evet

Aralık 2022 Güncellemesi Evet

Para Kuponları

0,01

0,05

0,1

0,25

0,5

1

5

10

20

50

100

Asgari Ücret Teşviki

Günlük Destek Tutarı 0

Günlük Üst Sınır 0

Linyit/Taş Köm. Üst Sınır 0

Kanun 7166 Madde 8 Teşvik

Günlük Destek Tutarı 0

7256 Sayılı İstihdam Teşviği

Günlük Destek Tutarı 0

Kaydet Yazgeç

Not: Ayarlar/ Parametreler / Kanun Parametreleri penceresi SGK matrah ve oranları tabında "Yemek Yardımı Muafiyet Oranı (Günlük): 23,65" olduğu görülür.

Kanun Parametreleri

Görev/Kadro ve Diğer Göstergeler (657) Yan Ödeme Tablosu (657)
 Kıdem/İhbar Tazminatları Tabloları Diğer

Matrahlar

İşçi Taban Matrahı 215,70

İşçi Tavan Matrahı 1.617,75

Çırak Taban Matrahı 215,70

Çırak Tavan Matrahı 1.617,75

Oranlar

Açıklama	İşçi (%)	İşveren (%)
Analık Sigortası	0	1
Hastalık Sigortası	5	6
Hastalık Sig. (çırak)	2	2
Mal./Yaş./Ölüm Sig.	9	11
SGDP	7,5	22,5

Ek Oranlar

Açıklama	İşçi (%)	İşveren (%)	Grup

Asgari Ücrete Göre Prim Muafiyetleri

Çocuk Yardımı Muafiyet Oranı 2

Aile Yardımı Muafiyet Oranı 10

Yemek Yardımı Muafiyet Oranı (Günlük) 23,65

Şahıs Sigortası / Bireysel Emeklilik Oranı 30

Otomatik Katılım Minimum Oranı 0

Kaydet Yazgeç

3-Ayarlar / Parametreler /Kurum Çalışma Parametreleri/ Sosyal Yardımlar/ Ayni ve Nakdi Yemek Yardımı tanımları SGK, Damga Vergisi ve Gelir Vergisine tabi oranlar ekran görüntüsündeki gibi **01.12.2022** tarihinden itibaren geçerli olacak şekilde **değiştirilir**. Yemek yardımının nakdi ve ayni olması durumunda tabi oranlar % 100 olacak şekilde tanımlanır.

Kurum Çalışma Parametreleri - 01.04.2023

Kurum	No	Başlangıç Tarihi	Geçerlilik Tarihi	Tanım
1	1	01.01.2018		Yemek Yardımı
1	2	01.01.2018		Ulaşım Yardımı
1	3	01.01.2018		Aile Yardımı
1	4	01.01.2018		Çocuk Yardımı
1	5	01.01.2018		Şahıs Sigortası
1	6	01.01.2018		Bireysel Emeklilik Sigortası
1	7	01.01.2018		Argel_Ymk_Yrd.
1	8	01.01.2018		Argel_Ulaşım_Yrd.
1	9	01.01.2018		Argel_Ymk_Yrd_SGK_H
1	10	01.01.2018		Argel_Ulaşım_Yrd_SGK_H

Sosyal Yardım Tanımı - 27 (1)

Kurum: 001 Logo Yazılım A.Ş. Geçerlilik Tarihi: 01.12.2022

Tanım Numarası: 27 Tanım: YEMEK YENİ AYNI

Hesaplama Şekli: Net

Katsayı: 1

Miktar: Sabit 0

Ödeme Tipi: Gün Döviz Türü: TL

(%)

S.G. Primine Tabi Oran	100,00
Damga Vergisine Tabi Oran	100,00
Gelir Vergisine Tabi Oran	100,00
İşveren Hissesi	0

☐ Çalışma Süresini Azaltacak ☐ Nete Dahil ☐ Nakit ☐ D.V. İstisnası ☒ Sürekli

☒ İhbara Dahil ☒ Kıdeme Dahil ☐ AR-GE G.V. - D.V. İstisnasına dahil ☐ Fikili

☐ AR-GE SGK İstisnasına dahil

☐ Uzaktan Çalışma

Kaydet Yazgeç

Not: Ayarlar/ Parametreler / Kurum Çalışma Parametreleri Sosyal Yardımlar tabında bulunan ayni ve nakdi yemek yardımı tanımları için "D.V. İstisnası" alanının işaretli olmamasına dikkat edilir.

Kurum Çalışma Parametreleri - 01.04.2023

Kurum	No	Başlangıç Tarihi	Geçerlilik Tarihi	Tanım
1	1	01.01.2018		Yemek Yardımı
1	2	01.01.2018		Ulaşım Yardımı
1	3	01.01.2018		Aile Yardımı
1	4	01.01.2018		Çocuk Yardımı
1	5	01.01.2018		Şahıs Sigortası
1	6	01.01.2018		Bireysel Emeklilik Sigortası
1	7	01.01.2018		Argel_Ymk_Yrd.
1	8	01.01.2018		Argel_Ulaşım_Yrd.
1	9	01.01.2018		Argel_Ymk_Yrd_SGK_H
1	10	01.01.2018		Argel_Ulaşım_Yrd_SGK_H

Sosyal Yardım Tanımı - 27 (1)

Kurum: 001 Logo Yazılım A.Ş. Geçerlilik Tarihi: 01.12.2022

Tanım Numarası: 27 Tanım: YEMEK YENİ AYNI

Hesaplama Şekli: Net

Katsayı: 1

Miktar: Sabit 0

Ödeme Tipi: Gün Döviz Türü: TL

(%)

S.G. Primine Tabi Oran	100,00
Damga Vergisine Tabi Oran	100,00
Gelir Vergisine Tabi Oran	100,00
İşveren Hissesi	0

☐ Çalışma Süresini Azaltacak ☐ Nete Dahil ☐ Nakit ☐ D.V. İstisnası ☒ Sürekli

☒ İhbara Dahil ☒ Kıdeme Dahil ☐ AR-GE G.V. - D.V. İstisnasına dahil ☐ Fikili

☐ AR-GE SGK İstisnasına dahil

☐ Uzaktan Çalışma

Kaydet Yazgeç

4-Bordro / Kayıtlar / Puantaj Kartları ekranı açılır ve sağ click ekle butonu ile puantajı oluşturulmak istenilen çalışan seçilir. Sosyal Yardımlar tabında ilgili yemek yardımında "**Ödeme Şekli: Gün**" olarak seçilir, tutar ve **süre bilgisi** girilerek hesaplama yapılır.

Mesailer	Sosyal Yardımlar	Ek Ödemeler	Ek Kesintiler	Borç İşlemleri	Sicil Bilgileri							
	Hesaplama Şekli	Ödeme Tipi	Ödeme Şekli	Tutar	Döviz	Katsayı	Süre	YPB Tutar	Brüt Tutar	Net Tutar		
Ulaşım Yardımı	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Argeli_Ulaşım_Yrd.	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Argeli_Ulaşım_Yrd_SGK_H	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ulaşım_Yrd.	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ulaşım_Yrd_Arg	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ulaşım_Yrd_SGK	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ulaşım_Yrd_Arg	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Yemek Deneme	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Yemek Deneme Vergili	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Çocuk Yardımı	Brüt	Ay	Nakdi		TL		1					
Aile Yardımı	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Yemek Yardımı	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Argeli_Ymk_Yrd.	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Argeli_Ymk_Yrd_SGK_H	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ymk_Yrd.	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ymk_Yrd_SGK	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ymk_Yrd_Arg	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Filii_Hzmt_Ymk_Yrd_Arg	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
Aynı Yemek Yardımı	Brüt	Gün	Aynı		TL	1						
YEMEK YENİ AYNI	Brüt	Gün	Aynı	75,00	TL	1	24	75,00	1.800,00	1.635,82		
Ulaşım Yardımı	Brüt	Ay	Aynı		TL	1	1					
Şahıs Sigortası	Brüt	Ay	Aynı		TL	1	1					
İŞVEREN ÖDENTİSİ	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					
ÖZEL SİGORTA	Brüt	Ay	Aynı		TL	1	1					
Bireysel Emeklilik Sigorta	Brüt	Ay	Nakdi		TL	1	1					

MESAİLER	GÜN	SAAT	KSAYI	BRÜT	NET
Normal Mesai					
Normal	24	180	1	5.176,80	4.400,28
Hafta Tatili	6	45	1	1.294,20	1.100,07
MESAİ KAZANÇLARI TOPLAMI				6.471,00	5.500,35
ÖDEMELER	NAKDİ		AYNI	TOPLAM	
MESAİ KAZANÇLARI		6.471,00		6.471,00	
EK MESAİLER					
SOSYAL YARDIMLAR			1.800,00	1.800,00	
EK ÖDEMELER					
KAZANÇLAR TOPLAMI		6.471,00	1.800,00	8.271,00	
----- SOSYAL SİGORTA PRİMLERİ -----					
(SGK TABAN MATRAHI	:		6.471,00	)	
(SGK TAVAN MATRAHI	:		48.532,50	)	
ÜCRET KAZANÇLARI	:		6.471,00		
ÜCRET DIŞI KAZANÇLARI	:		575,76		
ÜCRET DIŞI KAZANÇLARI (Devretmeyen):					
SGK PRİMİ İSTİSNASI	:		1.224,24		
(YEMEK YARDIMI İSTİSNASI	:		1.224,24	)	
SGK PRİMİNE ESAS ÖDEMELER	:		7.046,76		
SGK MATRAHI (İŞÇİ)	:		7.046,76		
TABİ OLDUĞU PRİMLER	YÜZDE	İŞÇİ PRİM	İŞVEREN PRİM	TOPLAM	
Kısa Vad. Sig. Kol.	2		140,94	140,94	
Mal./Yaş./Ölüm Sig.	20	634,21	775,15	1.409,36	
İşsizlik Sigortası	3	70,47	140,94	211,41	
Genel Sağlık Sig.	12.5	352,34	528,50	880,84	
SGK PRİM TOPLAMI		1.057,01	1.585,53	2.642,54	
Hazinece karşılanacak olan İşveren Primi			352,34		
İşsizlik Fonunca karşılanacak olan İşveren Primi					
Ekonomi Bakanlığınca karşılanacak olan İşveren Pri					

----- GELİR VERGİSİ -----		
GELİR VER. MATRAHI (İNDİRİMSİZ) :		8.271,00
- SİGORTA PRİMLERİ :		1.057,01
- YEMEK YARDIMI İSTİSNASI :		1.224,00

GELİR VERGİSİ MATRAHI (NORMAL) :		5.989,99
DEVREDEN KÜMÜLATİF VERGİ MATRAHI :		
SON KÜMÜLATİF VERGİ MATRAHI :		5.989,99
ASGARİ ÜCRET MATRAHI :		5.500,35
ASGARİ ÜCRET KÜMÜLATİF MATRAHI :		5.500,35

VERGİ ORANI	MATRAH	VERGİ
-------------	--------	-------

15	5.989,99	898,50
----	----------	--------

898,50

Aylık Asgari Ücret Vergisi İnd. :		825,05
Ödenmiş Asgari Ücret Vergi İnd. :		
Uygulanacak Asgr.Ücret İnd. :		825,05

GELİR VERGİSİ (NORMAL)		73,45
------------------------	--	-------

----- DAMGA VERGİSİ -----		
KAZANÇLAR TOPLAMI :		8.271,00
- YEMEK YARDIMI İSTİSNASI :		1.224,00
DAMGA VERGİSİ MATRAHI :		7.047,00
ASGARİ ÜCRET DAMGA VERGİSİ MATRAHI :		6.471,00
DAMGA VERGİSİ :		53,49

Aylık Asgari Ücret Vergisi İnd. :		49,11
Ödenmiş Asgari Ücret Vergi İnd. :		
Uygulanacak Asgr.Ücret İnd. :		49,11

DAMGA VERGİSİ :		4,38
-----------------	--	------

SİGORTA PRİMLERİ :		1.057,01
GELİR VERGİSİ (NORMAL) :		73,45
DAMGA VERGİSİ :		4,38

YASAL KESİNTİLER TOPLAMI :		1.134,84
----------------------------	--	----------

TÜM ÖDEMELER TOPLAMI :		8.271,00
- AYNI ÖDEMELER :		1.635,82
- YASAL KESİNTİLER TOPLAMI :		1.134,84

- Yemek yardımlarıyla ilgili yapılan düzenlemelere:

Gelir vergisi istisnası için; <https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/11/20221109-10.htm> linkinden ulaşabilirsiniz.

Damga Vergisi İstisnası:

Bordroda Gösterilme Zorunluluğu:

186 sayılı Gelir Vergisi Genel Tebliği:

*Bu hükümlere göre işverenler, civar lokantalardan veya yemek verme hizmeti sağlayan diğer kuruluşlardan hizmet et erbabına yemek vermek suretiyle sağladıkları menfaatlerin **vergiden istisna edilecek kısmı ile vergiye tabi olacak kısmını belirlemeleri bakımından, ücret bordrosunda bu hususu göstermek zorundadırlar.** İşverenler yaptıkları bu ücret ödemelerini ücret bordrosuna dayandırarak, genel hükümlere göre gider yazacaklardır. Lokantalar v eya yemek verme hizmetini sağlayanlardan alınan faturalar (götürü mükellefler için gider pusulası), bu bordronun eki niteliğinde gider belgesi kabul edilecektir.*

Damga Vergisi Durumu:

Damga Vergisi Kanunu:(2) SAYILI TABLO

Damga vergisinden istisna edilen kağıtlar:

IV - Ticari ve medeni işlerle ilgili kağıtlar:

1. Ticari veya mütedavil kağıtlar üzerine yazıları ciro, kabul ve tesellümü mutazammın şerhler.

34. **(Ek: 30/12/2004-5281/8 md.)** Ticarî, ziraî veya meslekî faaliyetlere ilişkin olmamak şartıyla gerçek kişiler arasında düzenlenen akitlerle ilgili kâğıtlar (Söz konusu kâğıtlar, resmi dairelere veya noterlere ibraz edildikleri takdirde bu tarih itibarıyla vergiye tâbi tutulur ve ibraz edenlerce ödenir.). **(Ek ibare: 29/6/2006-5535/8 md.) ile Gelir Vergisi Kanununun 23 üncü maddesinde belirtilen ücretlere ilişkin kâğıtlar** (Bu maddenin birinci fıkrasının (18) numaralı bendinde düzenlenen ücretlerde istisna, aylık brüt asgari ücrete isabet eden kısım için uygulanır)